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Hvidbog 

 

Lokalplantillæg nr. 1 til lokalplan nr. 277 Servicecentret 

 
Indkomne henvendelser i forbindelse med offentlighedsfasen  
den 19. februar - 21. april 2009. 
 
 

1. Henvendelse vedr. tegningsmateriale 
Modtaget: 20. februar 2009 
 
Tekst: 
Har d.d. modtaget deres ” Ny Bebyggelse ved Ørestads Boulevard. 
Det var måske en idé at få opdateret tegningerne over denne lokalplan 
nr. 277 
Da de fremsendte tegninger er over 10 år gamle. Og ikke er i 
overensstemmelse med nutidens fakta. 
 
2. Henvendelse fra Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen 
Modtaget: 4. marts 2009 
 
Tekst: 
Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen har med brev af 19. 
februar 2009 modtaget ovennævnte planforslag til høring. 
Forvaltningen har ingen bemærkninger til materialet og tager dette til 
efterretning. 
 
3. Henvendelse fra Amager Vest Lokaludvalg 
Modtaget: 18. marts 2009 
 
Tekst: 
Teknik og Miljøforvaltningen 
Center for Bydesign 
Postboks 447 
1505 København V 
Amager Vest Lokaludvalgs høringssvar til forslag til tillæg 
nr. 1 til lokalplan nr. 277 ’Servicecentret’ 
Amager Vest Lokaludvalg afholdte d. 3. marts et borgermøde 
for alle interesserede om Servicecentergrunden. 
Mere end 20 borgere fra primært de nærliggende 
haveforeninger og Ørestad deltog sammen med Lokaludvalget i 
mødet. 
Lokaludvalgets høringssvar repræsenterer derfor både 
holdninger fra borgere i Ørestad og haveforeningerne. 
Der var overordnet enighed om, at projektet ville blive et flot 
supplement til det øvrige byggeri i Ørestad. Og særligt da 
bygningen bliver det første byggeri, som man møder på 
østsiden af Ørestads Boulevard, når man kommer sydfra, har 
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Lokaludvalget en forventning om, at projektet også i sidste ende 
indfrier de høje æstetiske ambitioner. 
Der var megen skepsis på borgermødet om, hvordan et 
transparent hus kan skærme for lysreflekser fra bilerne, så de 
ikke efter mørkets frembrud er til gene for naboer i Ørestad og 
de nærliggende haveforeninger. Lokaludvalget stoler dog på, at 
det krav om tilstrækkelig afskærmning, som står i planen, også 
sikres opfyldt. 
Det er Lokaludvalgets holdning, at hvis Ørestad med tiden skal 
blive en fuldt fungerende bydel, er det nødvendigt at reservere 
stueetagerne til servicefunktioner med reel offentlig adgang. 
Det har desværre i flere byggerier i Ørestad været tilfældet, at 
bygherren har imødekommet Københavns kommunes krav om 
servicefunktioner i stuetagen ved at indrette f.eks. en reception 
eller kantine. 
Lokaludvalget er meget tilfreds med, at andet end 
vidensvirksomheder nævnes som mulige lejere og finder det 
meget relevant at andre brancher som fx håndværksvirksomheder 
også er repræsenteret i bydelen. 
Lokaludvalget vil derfor på det kraftigste anbefale, at 
kommunen overfor bygherren gør klart, at en del af stueetagen i 
det nye byggeri skal bestå af reelt publikumsrettede aktiviteter, 
som altså ikke alene er servicefunktioner for de øvrige 
virksomheder. 
18.03.2009 
Side 2 af 2 
Medlemmer fra de nærvedliggende haveforeninger efterspurgte 
på mødet grundige diagrammer for skyggepåvirkningen af 
haveforeningerne i hele sommerhalvåret, dvs. alle måneder fra 
marts til og med oktober. 
Der var også usikkerhed omkring skyggepåvirkningen fra 
Copenhagen Towers. Det er i høringsmaterialet meget svært at 
skelne skyggerne fra Copenhagen Towers fra skyggerne fra det 
kommende p-hus. 
Lokaludvalget bakker i begge tilfælde op om haveforeningernes 
ønske om at få større klarhed over byggeriets 
skyggepåvirkning. 
Lokaludvalget vil afslutningsvis anbefale, at der i det kommende 
p-hus bliver muligt at oplade elbiler. 
Jeg står naturligvis gerne til rådighed for eventuelle spørgsmål. 
André Just Vedgren 
Tovholder for Amager Vest Lokaludvalgs arbejdsgruppe for 
fysisk planlægning 
 
4. Henvendelse fra Københavns Energi 
Modtaget: 3. april 2009 
 
Tekst: 
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5. Henvendelse fra Haveforeningen Stjernelund 
Modtaget: 20. april 2009 
 
Tekst: 
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6. Henvendelse fra Københavns Bymuseum 
Modtaget: 20. april 2009 
 
Tekst: 
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7. Henvendelse fra Telia 
Modtaget: 20. april 2009 
 
Tekst: 
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8. Henvendelse fra By og Havn vedr. lokalplantillægsforslaget 
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Modtaget: 14. april 2009 pr. e-mail 
 
Tekst: 
Jeg er glad for at konstatere at mange af By & Havns bemærkninger 
til lokalplanforslaget for ”Teliagrunden” er imødekommet i det 
endelige forslag, som nu er I høring. 
 
Jeg har en enkelt bemærkning vedr. § 9 om varmeforsyning og 
lavenergiklasse 1. Den til gengæld har afgørende betydning for By & 
Havn.  Jeg håber, at vi kan nå til enighed herom, ellers vil vi overveje 
at indsende en egentlig indsigelse. 
 
I By & Havn finder vi fortsat, at det er uhensigtsmæssigt, at P-huset 
underlægges krav om laveste energiklasse. For så vidt angår 
erhvervsbebyggelsen er lavenergiklasse 1, som den er defineret i dag, 
vanskelig at opfylde, når der kun er et enkelt erhvervsbyggeri til at 
opfylde kravet. På den baggrund findes det uacceptabelt, at 
bestemmelsen oven i købet tilsiger, er det er den til enhver tid 
gældende laveste energiklasse, der skal overholdes. Det kan blive ret 
umuligt at leve op til, hvis stramningerne fortsætter.  
 
Vi anmoder altså om, at bestemmelsen kun bliver gældende for 
erhvervsbebyggelsen og at det slås fast, at det er den nugældende 
lavenergiklasse 1, der skal opfyldes. 
 
Herudover har jeg noteret følgende småtterier: 
På s. 5 midt står der stadig ”Amagervest Station” – den hedder 
”Vestamager Station” 
§6, stk. 4 og 5: der er et vist overlap i de 2 bestemmelser omkring 
visuel kontakt mellem ude og inde 
§ 13.: Der er en henvisning til § 13 – det skal vist være § 14 
 
Center for Bydesign har svaret følgende: 
Tak for din mail. Vi er glade for, at forslag til lokalplantillæg for 
Servicecentret er i overensstemmelse med By og Havns behov.  
Bertha Lysgaard har prøvet at kontakte dig et par gange uden held for 
at drøfte mailen. Men da deadline for høringsfristen er oppe over, 
sender vi nu i stedet denne mail.  
  
Vi har drøftet forespørgslen vedrørende § 9. Center for Bydesign 
vurderer ikke, at formuleringen i bestemmelsen skal ændres, i det den 
er i overensstemmelse med kommunens visioner for klimaindsatsen 
f.eks. som beskrevet i klimaplanen 'Klima i København'.  
Forvaltningen vurderer ikke, at der er tekniske problemer i at udføre 
bygninger der opfylder kravene i de lave energiklasser. Forvaltningen 
ønsker, at lokalplaner skal være fremtidssikrede, så kommende 
retningslinjer og krav indenfor energiområdet til enhver tid kan 
rummes indenfor den gældende lokalplan. 
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Med hensyn til parkeringshuset er der i BR08 kun krav til 
energiberegning af bygninger der opvarmes til mindst 15 grader - BR 
08, kap. 7.1, stk. 5, og kap. 7.2, stk. 2. Normalt vil det ikke være 
nødvendigt i et parkeringsanlæg at opvarme til 15 grader.  
  
Formuleringen i § 9 blev ændret i forlængelse af den interne høring i 
efteråret 2008 på baggrund af bemærkning fra By og Havn. Den 
nuværende formulering er en imødekommelse heraf. 
 
På baggrund af dette svar, skriver By og Havn tilbage, at de ikke gør 
mere i sagen. 
 
Konklusion: Henvendelse ændrer ikke på teksten i § 9.  
Henvisninger til de øvrige §’er gennemgås med henblik på en 
ændring. 
 
 


